
Venstre undrer sig over procedure for udbud af Fritidshuset 
 

Af Anne Ehrenreich Og Fritz Reuther, Medlemmer af Hørsholm 

Kommunalbestyrelse for Venstre 

Venstre har fuld forståelse for at Corona har skabt behov for ekstraordinære 

skridt også ift. den politiske beslutningsproces. I Hørsholm går det dog længere 

end nødvendigt. Det var oprindeligt planen, at kommunens Miljø- og Planudvalg 

skulle have behandlet kommunens forslag til udbudsbetingelser for Fritidshuset 

på et ekstraordinært møde i næste uge. 

Det er nu aflyst, og sagen forelægges i stedet direkte for Økonomiudvalget uden 

behandling i fagudvalget. Begrundelsen er, at MPU-mødet ikke er strengt 

nødvendigt. Behandlingen i Økonomiudvalget vil dog formentlig ske virtuelt og 

samme kan ske for MPUs vedkommende. 

Det er Venstres opfattelse, at såfremt sagen om Fritidshuset betragtes som 

uopsættelig for ØU, må det være ligeså vigtigt for MPU, at sagen behandles der. 

Forslaget vedrører jo direkte Rungsted Stationsområdes fremtidige udseende. 

Det er strategisk, principielt og i hjertet af, hvad MPU er sat i verden for at 

beskæftige sig med. Sagen er først og fremmest af plan- og miljømæssig 

betydning og først i anden række et økonomisk spørgsmål. Venstre har derfor 

også foreslået, at sagen alternativt blev behandlet pr. skype eller i skriftlig 

høring. 

Venstre har endnu ikke fået svar på dette. Vi forstår ikke begrundelsen for, at 

MPU skal tages helt ud af beslutningsprocessen for dette vigtige og også 

kontroversielle forslag, hvor tre af fire scenarier lægger op til en betydelig 

udvidelse af bebyggelsen i området. Dette er i modsætning til den dialog, der 

har været med naboer og andre, som har ønsket at bevare eksisterende rammer 

og bygningsstørrelse. 

Venstre foreslår derfor enten, at sagen udsættes, eller at både Miljø- og 

Planudvalget og Økonomiudvalget høres om forslaget. 
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